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ABSTRACT

The idea at the basis of this paper is that the international recognition of the right to strike as a fondamental
right had an impact not only within countries where the right to strike is not recognized as a fondamental
right, but also within countries that do recognize the right to strike as a fondamental right. In the latter, the
international recognition of the right to strike contributed to the development of disputes resolution methods
which are non-judiciary, but regulated by collective agreements.
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RESUME

Lidée a la base de la présente contribution est que la reconnaissance du droit de gréve comme droit fonda-
mental au niveau international a eu un impact, non seulement dans les pays ou la gréve n'est pas reconnue
comme un droit fondamental, mais aussi dans les pays qui reconnaissent le droit de greve comme un droit
constitutionnel. Dans ces derniers, la reconnaissance au niveau international du droit de gréve a contribué
au développement de méthodes de résolution des conflits collectifs non pas judiciaires, mais régies par la
négociation collective.
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